
اقتصادی6

گروه اقتصادی - »مسعود توکلی« 
درباره وضعیت بــازار ارز توضیح داد: 
روز های گذشته نرخ دلار در بازار آزاد 
در کانال ۳۶ هزار تومان نوسان داشت و 
در بازار توافقی نیز این رقم بین ۳۴ تا ۳۴ 
هزار و ۵۰۰ تومان معامله می شد. بازار 
توافقی، بازار بنکداری بین صرافان است 
و بر بازار آزاد تاثیر می گذارد و صرافان 
به عنوان بازیگران اصلی بازار ارز برای 

انجام معامــات با یکدیگر این رقم را 
مبنای معامله قرار می دهند اما این مبلغ 
برای فروش دلار به مردم عادی مدنظر 
قرار نمی گیرد. سخنگوی بازار متشکل 
ارزی با اشــاره به تشــکیل صف های 
خریــد ارز بــا نرخ توافقــی در مقابل 
صرافی ها گفت: این صف ها بار روانی 
به وجود آورده  که تقاضا زیاد اســت و 
افراد باید بــا هر قیمتی دلار خریداری 

کنند. علت صف های طولانی این بود 
که مردم معمولا آگاهی از صرافی های 
مختلف در سطح شهر ندارند بنابراین 
چند صرافی در موقعیت مکانی در شهر 
تهران شناخته شده تر هستند و مراجعه 
افراد بــه این صرافی ها زیاد اســت و 
صف های طولانی این شائبه را به وجود 
مــی آورد که هجوم برای خرید دلار در 

بازار ارز وجود دارد.

توکلی گفت: راه اندازی ســامانه 
برخــط خرید و فــروش ارز و اطاع 
رســانی به مردم دربــاره خرید از این 
سامانه و تســری یافتن آن بین فعالان 
بازار باعث می شود که تمام صرافی های 
مجــاز وارد معامله شــود و این توزیع 
تقاضا بین صرافی ها بار روانی را کاهش 

می دهد و صف ها را از بین می برد.
وی تاکید کــرد: عدم اطاع افراد 
از ظرفیــت  صرافی های مختلف برای 
عرضــه ارز توافقی موجب ازدحام در 
برخی صرافی ها می شود و سامانه برخط 
اطاع رسانی و توزیع متقاضی می کند و 

بار روانی را کاهش می دهد.
ســخنگوی بازار متشکل ارزی 
تصریح کرد: ایــن گمانه که تقاضا در 
بــازار ارز زیاد شــده و ارز کم اســت 
درست نیست و شــرایط عادی است 
و اخباری از این دســت بار روانی را به 
جامعه تحمیل می کند. وی درباره عدم 
آگاهی برخی افراد از وضعیت بازار ارز 
و سرمایه گذاری در این بازار در شرایط 
موجــود گفت: نکته ای که مردم باید به 
آن توجه کنند این اســت صراف ها که 

تجربه چند ساله دارند حاضر نیستند در 
نرخ هایی که در بازار آزاد وجود دارد دلار 
خریداری کنند و با یک اختاف زیادی 
دلار خود را می فروشــند . توکلی بیان 
کرد: بخش قابل توجهی از فروشندگان 
ارز در بازار توافقی صرافی ها هســتند، 
یعنی معامله بین صرافی ها در نرخ های 
پایین انجام می شود و صرافی ها حاضر 
هستند دلار خود را قیمت های کمتر از 
دو تا ســه هزار تومــان پایین تر از بازار 
آزاد بفروشند و تمایلی به خرید دلار با 
نرخ های بالا ندارند. وی اظهارداشت: 
فعــال حرفه ای بازار در نرخ های بالا نه 
تنها خرید نمی کند بلکه فروشنده است 
بنابراین چگونه اســت که افراد در بازار 
غیررسمی دلار با قیمت بالا خریداری 
می کنند. سخنگوی بازار متشکل ارزی 
درباره فعالیت فروش ارز در ســامانه 
برخط گفت: این سامانه از روز گذشته 
فعالیت خود را شروع کرد اما چون بار 
ترافیکی زیاد بود و تقاضای غیرواقعی  
در بازار وجود داشــت ســامانه دچار 
اختال شــد اما هم اکنون این اختال 

برطرف شده است.

سخنگوی بازار متشکل ارزی:

فعالان حرفه ای بازار حاضر 
به خرید ارز نیستند و در حال 

فروش هستند
سخنگوی بازار متشکل ارزی گفت: مردم دقت کنند در شرایطی که فعالان حرفه ای بازار حاضر به خرید ارز نیستند

 دچار هیجان نشوند.

گروه اقتصادی - با اباغ وزیر  
صمت، اعطــای اینماد به واحدهای 
صنفــی دارای پروانــه کســب از 
اتحادیه های فیزیکــی بدون نیاز به 
دریافــت پروانه کســب از اتحادیه 
کســب وکارهای مجازی عملیاتی 

شد.
پیرو مصوبه جلسه ۱۲۷ هیئت 
عالی نظارت بر ســازمان های صنفی 
کشــور و ابــاغ آن توســط وزیر 
صنعت، معدن و تجارت، واحدهای 
صنفی دارای پروانه کسب فیزیکی از 
اتحادیه های صنفی سراســر کشور، 
برای اخذ اینماد در رسته های مربوط 
نیــازی بــه دریافت مجــدد پروانه 
کســب از اتحادیه کشــوری صنف 
کســب وکارهای مجازی نخواهند 
داشــت. موضوع دریافــت پروانه 

کســب جدید توســط واحدهای 
صنفی دارای پروانه کسب متقاضی 
اینمــاد )تبصره جز ۵ بند )الف( ماده 
۴ آئین نامه اجرایــی تبصره ماده ۸۷ 
قانون نظام صنفی( در سال های اخیر 
از موضوعــات پرچالــش مقررات 
صنفی بوده که همواره در جلســات 
مختلــف مطرح و مــورد اعتراض 
کسب وکارهای اینترنتی قرار داشت 
و از جهــت الزام به تعــدد دریافت 
مجوز آن هم از یک نوع، به نوبه خود 
کم نظیر بود. در راستای سیاست های 
کشور در زمینه تسهیل صدور مجوزها 
و بهبود محیط کســب وکار، پیشنهاد 

رفع این مشکل از سال گذشته توسط 
معاونت تجارت و خدمات وزارت 
صنعت، معدن و تجارت مطرح و با 
پیگیری های انجام شــده بالاخره در 
جلســه ۱۲۷ هیئت عالی نظارت بر 
سازمان های صنفی کشور تصویب 
و طی نامه شــماره ۱۹۲۴۴۸ مورخ 
۹/۸/۱۴۰۱ توســط وزیــر صنعت، 

معدن و تجارت اباغ شد.
به این ترتیب واحدهای صنفی 
دارای پروانــه کســب فیزیکــی از 
اتحادیه های سراســر کشور هنگام 
دریافت اینماد در رسته های مرتبط، 
الزامی بــه دریافت پروانه کســب 

جدیــد از اتحادیه کشــوری صنف 
کســب وکارهای مجازی نداشته و 
صرفاً با ثبت اطاعات پروانه کسب 
فیزیکی و اســتعام برخط از سامانه 
ایرانیان اصناف، بــه صورت کاماً 
سیستمی ظرف حداکثر چند ساعت 
اینماد بــه آن ها اعطا خواهد شــد. 
فعالیت های فیزیکی که برای دریافت 
اینماد الزامی به دریافت پروانه کسب 
مجازی دارند، طبق گروه بندی کالا / 
خدمت سامانه اینماد شامل ۴۱ مورد 

زیر است:
حمل ونقل زمینی مسافر درون 
شهری / پشتیبانی حمل ونقل زمینی- 

پارکینــگ / پشــتیبانی حمل ونقل 
زمینی- یدک کش خودرو / خدمات 
پیک / مشاوره معامات ملک، زمین 
و ســاختمان / کرایه خودرو سواری 
و ون / کرایــه اتوبوس و مینی بوس 
/ کرایــه ماشــین آلات و تجهیزات 
ساخت وســاز / کرایه لباس عروس، 
ظــروف و دیگر ملزومات برگزاری 
مجالــس / فعالیت های محافظت از 
اشــخاص و مکان ها / رســتوران و 
ســالن غذاخوری / خدمات غذای 
سریع )فست فود( / طباخی و عرضه 
آش، حلیــم و … / خدمات آبمیوه، 
بســتنی و کافی شــاپ / چایخانه، 

قهوه خانه و ســفره خانه سنتی / تهیه 
غذا و پذیرایی مراســم / تالار، سالن 
و محوطه پذیرایی / آتلیه عکاســی 
و فیلمبرداری / آموزشــگاه رانندگی 
/ چاپخانــه / خدمات اجاره و نصب 
داربست / نصب، تعمیر و نگهداری 
آسانســور و پله برقی / نصب، تعمیر 
و نگهــداری تجهیــزات امنیتی و 
ضدسرقت / نصب، تعمیر و نگهداری 
اخطــار و اطفای حریــق / خدمات 
امدادی خودرو / تعمیر انواع ساعت 
و زیورآلات به جز مصنوعات طا و 
جواهر / خدمات نظافت ساختمان / 
آرایشگاه های مردانه / آرایشگاه های 

زنانــه / گرمابه، ســونا و جکوزی / 
خدمات مطلوبیت جسمانی مردانه 
)سالن ماســاژ، سالن آفتاب و…( / 
خدمات مطلوبیت جســمانی زنانه 
)سالن ماســاژ، سالن آفتاب و…( / 
فروشگاه بزرگ زنجیره ای / فروشگاه 
بزرگ چندمنظــوره / فروش مواد و 
محصولات خوراکی و آشــامیدنی 
/ فــروش موتورســیکلت / فروش 
خودروی سبک / فروش خودروی 
سنگین / فروش وسیله نقلیه دریایی 
/ فروش مواد و محصولات شیمیایی 

به جز سوخت / عطاری.
بدیهی اســت فعالیت هایی که 

ماهیت مجازی داشــته یا معادلی در 
رسته فعالیت های فیزیکی ندارند و 
یا طبق ضوابــط اختصاصی اباغی 
دبیرخانــه هیئت عالــی نظارت بر 
اصنــاف الــزام به دریافــت پروانه 
کســب مجــازی دارنــد، همچنان 
نیازمنــد دریافــت پروانه کســب 
مجازی از اتحادیه کشــوری صنف 
کسب وکارهای مجازی خواهند بود. 
ایــن موارد نیز طبق گروه بندی کالا / 
خدمت ســامانه اینماد شامل ۷ مورد 

زیر است:
حمل ونقل زمینی مسافر درون 
شهری- هوشمند / حمل ونقل زمینی 
بار )درون شهری( - هوشمند / بستر 
درج آگهــی / بازاریابی شــبکه ای / 
آموزش در محل / حراج کالا )مزایده 

برخط( / فروش طا و جواهر.

از سوی وزیر صمت ابلاغ شد؛

تسهیل اعطای »اینماد« به واحدهای صنفی بدون نیاز به پروانه کسب مجازی

بخــش قابــل توجهــی از فروشــندگان ارز در بــازار توافقــی صرافی ها هســتند، 
یعنــی معاملــه بیــن صرافی هــا در نرخ هــای پایین انجــام می شــود و صرافی ها 
حاضــر هســتند دلار خــود را قیمت هــای کمتــر از دو تا ســه هزار تومــان پایین تر 
از بــازار آزاد بفروشــند و تمایلــی بــه خریــد دلار بــا نرخ هــای بــالا ندارنــد.

گروه اقتصــادی - اتاق تهران 
ضمن اشــاره به اینکه در یک ســال 
اخیر، ترکیب صادرات ایران به روسیه 
از محور محصولات کشــاورزی به 
محصولات صنعتی تغییر کرده است؛ 
اقدامات راهبردی برای توسعه روابط 

با روسیه را پیشنهاد کرد.
اتــاق فکــر ژئوپلتیــک اتاق 
بازرگانی تهران طی گزارشی، روابط 
تجاری ایران و روسیه را مورد تحلیل 
قرار داده و چند توصیه سیاســتی را 
برای تحکیم روابط تجاری دو کشور 

ارائه کرده است.
ایــن گــزارش بــا نگاهــی با 
روندهــای تاریخی رابطــه ایران و 
روسیه آورده اســت: شاید روس ها 

در کنار بریتانیایی ها جزو کشورهایی 
هســتند که هنوز قضاوت مردم ایران 
درباره شــان بــا یک بدبینــی عمیق 
تاریخــی درآمیخته اســت که دلیل 
اصلی آن جداسازی بخش های مهمی 
از سرزمین ایران از طریق قراردادهای 
ترکمنچای و گلســتان اســت اما بر 
اســاس نظرات برخی کارشناســان، 
از ســال ۱۷۲۰ تا امروز، در بیشــتر 
توافق نامه های امضا شده بین ایران و 
روسیه فارغ از نتیجه آن، ایرانیان از نظر 

تجاری برنده بوده اند. 
ایرانیان پس از توافق نامه گلستان 
و ترکمنچای روابط خود را با روس ها 
افزایــش دادند و تا ســال ۱۳۱۰ این 
کشور شــریک نخست تجاری ایران 

بود. تا این که حاکمیت وقت از ترس 
ورود اندیشه های مارکسیستی، سعی 
 در محــدود کردن ســطح مبادلات 

کرد.
در ادامه این گزارش آمده است: 
مهمترین ویژگی رابطه ایران و روسیه 
در قــرن ۱۹ و همچنین اوایل قرن ۲۰ 
رابطه مبتنی بــر تجارت دریایی بود. 
بخشــی از این رابطه از ســر ناچاری 
ژئوپلتیکی و جغرافیایی و بخش دیگر 
ناشــی از توانمندی هــای اقتصادی 
دو کشــور بود. روابط تجاری مبتنی 

بر »ناچــاری ژئوپلتیکــی« از زمان 
فروپاشــی شوروی نیز تداوم داشت، 
از همین رو، توســعه رابطه اقتصادی 
در اولویت دو کشــور قرار نداشته و 
بیشتر متأثر از تحولات منطقه ای و نگاه 
ژئوپلتیکی بــه روابط تجاری ایران و 

روسیه بین المللی بوده است.
تحلیل گران اتاق فکر ژئوپلتیک 
اتاق تهران سپس با اشاره به روندهای 
راهبردی جاری روســیه در ارتباط با 
دیگر کشورها و نیز تبیین پنج سناریو 
در ارتباط با سرنوشــت جنگ روسیه 

و اوکراین بــه فرصت های راهبردی 
ایران در این شــرایط پرداخته است: 
یکی از بزرگ ترین موانع در توســعه 
رابطــه دوجانبــه ایــران و روســیه 
عدم شــکل دهی بــه همکاری های 
اســتراتژیک )به جز نیروگاه بوشهر( 
بوده اســت. در حال حاضر، توسعه و 
فعال سازی کریدور شمال - جنوب و 
ظرفیت ترانزیتی ایران با وجود تمایل 
کم جمهوری آذربایجان از حوزه های 

استراتژیک همکاری است.
در ادامه این گزارش آمده است: 

در گذشــته بیشــتر مبــادلات ایران 
متمرکز بر روی مــواد غذایی بود که 
در یک ســال اخیر، ترکیب صادرات 
ایران به روســیه از محور محصولات 
کشــاورزی به محصــولات صنعتی 
تغییر کــرده، به طوری که در ماه های 
اخیر با رشــد ۳۰ درصدی کالاهای 
صنعتــی به روســیه تــراز صادرات 
صنعتی به این کشــور برای اولین بار 

مثبت شد.
همچنین ایران دارای مالکیت ۵۳ 
درصدی در بندر سالیانکا و دارای بندر 

رسمی در آستاراخان روسیه است؛ در 
عین حال هر دو کشــور دارای منابع 
گازی در دریای خــزر و حوزه های 

مشترک هستند. 
از ســوی دیگر تجار غیرروس 
ماننــد آذری ها، ارامنــه و تاجیک به 
دلیل اشتراکات قومی و زبانی با اقوام 
ایرانی، فرصــت تجاری مهمی برای 
گسترش روابط محسوب می شوند و 
البته استان های مسلمان نشین روسیه 
بازار بالقوه مناســبی بــرای کالاهای 

ایرانی به حساب می آیند.
این گــزارش ضمن بیــان این 
توصیه که انتخاب رویکرد موازنه ساز 
در روابط روســیه با غرب برای ایران 
ضــرورت حیاتــی دارد، در ادامــه 

اقدامــات راهبــردی برای توســعه 
روابط با روســیه را پیشــنهاد کرده 
است؛ چنانکه »تکمیل حلقه مفقوده 
کریدور شمال-جنوب یعنی راه آهن 
رشت-آســتارا در کوتاه ترین زمان«، 
»تعریف مدل همکاری جوینت ونچر 
با شرکت های روسیه برای راه اندازی 
خط حمل ونقل دریایی با کشتی های 
رو-رو در خزر«، »تشــکیل هلدینگ 
ویژه صادرات مواد غذایی به روســیه 
با مشــارکت شــرکت های کوچک 
و متوســط« و »تشــکیل کنسرسیوم 
استخراج و انتقال منابع گازی دریای 
خزر با همکاری روســیه، هند و سایر 
طرف هــا« از جمله این پیشــنهادات 

است.

گروه اقتصادی - عضو اتحادیه مشاوران اماک کشور گفت: بازار مسکن 
به جای وارد شدن در بازار بورس تشنه تولید و عرضه است که با اجرایی شدن 

۴میلیون واحد مسکونی به سمت رونق هدایت می شود.
عبدالله اوتادی گفت: مقرر شــده بود که دولت طرح در سال یک میلیون 
واحد مسکونی را برای متقاضیان و اقشار ضعیف جامعه تامین کند که امیدوار 
هستیم.به مرحله اجرایی و عملیاتی شدن  برسد.این در حالی است که با اجرای 
طرح فروش متری مســکن در بازار ســرمایه که اخیرا مجدد مطرح شده باید 
برنامه ریزی مناسبی در حوزه مسکن برای کنترل و یا تقویت آن داشته باشد. 

به گفته عضو هیئت مدیره اتحادیه مشاوران اماک کشور  آیابا وارد شدن 
بازار مســکن به بازار بورس اجاره بها در این بازار کاهش خواهد یافت؟ خیر 
چراکه این بازار تنها برای ســوده دهی و یا زیان دهی مصرف کنندگان خواهد 
بود و هیچ تاثیری در تولید و یا عرضه مسکن نخواهد گذاشت بنابراین دولت 
باید در این بخش تنها به فکر تامین و تولید مسکن در شهرهای مختلف باشد.

اومــی گوید: باید دولــت از ظرفیت های بخش خصوصی در این بخش 
اســتفاده کند چراکه اگر در این بازار دولت تنها باشــد با افزایش قیمت مصالح 
ســاختمانی شاهد کاهش تولید و در نتیجه افزایش قیمت مسکن خواهیم بود 
بنابراین در حال حاضر شــاهد تقویت نقش بخش خصوصی برای رونق این 
بازار در حال حاضر هســتیم که خوشــبختانه هم تاکنون توانسته  دراین حوزه 

موفق باشد.

گــروه اقتصادی - معــاون وزیر نفت از رفع مشــکل عرضه کارت 
سوخت در آینده نزدیک خبر داد.

جلیل سالاری در خصوص دیر رسیدن کارت سوخت به مردم گفت: 
یک محموله ۳ میلیونی خریداری شده که به زودی وارد می شود و هم زمان 
بخشــی هم در داخل کشــور در حال تولید اســت تا مشکل کمبود کارت 

سوخت در آذر ماه بر طرف شود.
وی تصریح کرد: یکی از اقدامات خوبی که برای عرضه سوخت انجام 
شــده است بومی سازی ســاخت کارت خوان ها ی مربوط به جایگاه های 
ســوخت اســت که در این زمینه با یک شرکت دانش بنیان قرار داد ۵ تا ۱۰ 
میلیونی بسته شده است و تعدادی ازکارت خوان ها مراحل تست را هم در 
ماه گذشــته پشت سر گذاشــته اند و به زودی کارت خوان ها به تولید انبوه 

خواهد رسید.
وی افزود: همین مجموعه دانش بنیان هم کار پشــتیبانی و تعمیرات را 
انجام می دهد که اقدامی در راستای اشتغال زایی و استفاده از دانش بنیان ها 
اســت با پایان تســت کارت خوان ها بزودی کارت خوان های معیوب در 

جایگاه های سوخت جایگزین می شود.

عضو اتحادیه مشاوران املاک کشور پاسخ داد:

بخش خصوصی چه نقشی
 در کاهش قیمت مسکن ایفا می کند؟

مشکل عرضه کارت سوخت در آینده 
نزدیک رفع می شود

گــروه اقتصــادی - رئیس 
سازمان امور مالیاتی با اشاره به اینکه 
بخشــی از رکوردهای اطاعاتی در 
مورد خانــه های خالی نادرســت 
بود گفت:در حال محاســبه مالیات 
خانه های لوکس برای ۱۴۰۱ هستیم. 
داوود منظور در مورد گزارش دیوان 
محاســبات مبنی بر عــدم دریافت 
مالیات از خانه های خالی در ســال 
۱۴۰۰، اظهــار کــرد: ما بر اســاس 
اطاعات وزارت راه و شهرســازی 
و سامانه اسکان و اماک، خانه های 
خالی را شناســایی و مالیات آن ها را 

محاسبه می کنیم.
رئیس ســازمان امــور مالیاتی 
افــزود: ایــن اطاعــات یــک بار 
تقریباً دی ماه به دســت ما رســید 
که مــا بر اســاس ایــن اطاعات 
 مالیات خانه های خالی را محاســبه 

کردیم. 

و  راه  وزارت  تیرمــاه  در 
شهرســازی یک بار دیگر اطاعات 
جدیــدی را به ما داد که با اطاعات 
اولیه تفاوت هایی داشت، بنابراین ما 
این اطاعات را مبنای محاسبه مالیات 
 خانه های خالی در سال گذشته قرار 

دادیم.
مالیاتی از خانه های خالی 

در سال ۱۴۰۰ دریافت نشد
منظــور اضافــه کــرد: طبیعی 
اســت که در ســال ۱۴۰۰ عماً از 
خانه هــای خالی، مالیــات دریافت 
نکرده باشــیم زیرا پایان سال گذشته 
تکلیف خانه های خالی روشــن شد 
یعنی مشخص شــد که کدام یک از 
خانه ها خالی هســتند بدان معنا که 
مالیات سال گذشته را باید در ۱۴۰۱ 
اخذ کنیم، بنابرایــن گزارش دیوان 
محاســبات کاماً درست است زیرا 
بنا نبوده که ما در ســال گذشته بابت 

خانه های خالی مالیاتی دریافت کنیم 
اما امســال به دنبــال وصول مالیات 
این خانه ها هســتیم کــه تاکنون نیز 
مبالغی وصول شــده البته تا ســقف 
مالیات های پیش بینی شــده فاصله 
 داریــم کــه در حــال تکمیــل کار 

هستیم.
رئیس سازمان امور مالیاتی ادامه 
داد: یکی از مشــکاتی که اکنون با 
آن رو به رو هســتیم این اســت که 
حتــی اطاعاتی کــه وزارت راه و 
شهرســازی در تیرمــاه در اختیار ما 
قرار داد از سوی افرادی که به عنوان 
دارنــده خانه های خالی شــناخته 
 شــده بودند، مورد ایراد و اعتراض

 قرار گرفت.

وی با بیان اینکه ما این ایرادات 
را به وزارت راه و شهرسازی منتقل 
کردیــم، تصریــح کرد: بر اســاس 
اطاعات ما -از اخبار داخلی وزارت 
راه و شهرســازی که رسمی نیست- 
وزارت راه و شهرســازی تشخیص 
داده که از ۵۲۰ هزار واحد خانه خالی 
که به ما اعام شده، بخشی از خانه ها، 
خالی نبودند یعنی حدود بخشــی از 
رکوردهای اطاعاتی نادرست بوده 

است.
صــدور برگه های مطالبه 
منوط به ارائه آخرین فهرست 

اطلاعات خانه های خالی
رئیس سازمان امور مالیاتی گفت: 
ما تا اطاعات را دقیق و کامل نکنیم، 

نمی توانیــم به مــردم بابت دریافت 
مالیاتی که بدهکار نیســتند، فشــار 
بیاوریــم. در حال حاضر ما موضوع 
را با وزارت راه و شهرســازی دنبال 
می کنیم؛ آخرین فهرست اطاعات 
پردازش شــده در مــورد خانه های 
خالــی را باید به مــا ارائه دهند تا ما 
بتوانیم برگه های مطالبه صادر کنیم و 
 مالیات خانه های خالی سال ۱۴۰۰ را 

وصول کنیم.
وی دربــاره میــزان دریافــت 
مالیــات از خانه های گران قیمت در 
ســال ۱۴۰۰، توضیح داد: ما ســال 
گذشــته بانک اطاعاتی مناسبی در 
اختیار نداشتیم که امسال خوشبختانه 
با همکاری شــهرداری ها، وزارت 

راه و شهرســازی و ســازمان ثبت 
اماک توانســتیم اطاعات بســیار 
 ارزشــمند و بــه روزی را دریافت 

کنیم. 
اکنون در حال محاسبه مالیات 
خانه هــای گران قیمت برای ســال 
۱۴۰۱ هستیم و تا یک تا ۲ ماه آینده این 
مالیات ها مشخص و برگه تشخیص 
 صــادر می شــود و به اطــاع مردم 

می رسد.

گروه اقتصادی - وزیر آموزش 
و پــرورش بیان اینکه ســاماندهی 
اماک مازاد در حال انجام و معاونت 
حقوقی در تاش اســت تــا بتوانیم 
تهاترهایی داشــته باشیم عنوان کرد: 
اماک مازاد شناســایی شده اند. باید 
بتوانیم ۱۰ هزار میلیارد تومان اماک 
مازاد را به فروش برســانیم تا بتوانیم 
به تعهدات خیرین برســیم. تعهدات 

بسیاری نسبت به خیرین داریم.
یوســف نوری در آیین تکریم 
و معارفه رئیس ســازمان نوسازی، 
توســعه و تجهیز مدارس کشور که 
در کانــون پرورش فکــری کودکان 
و نوجوانــان برگــزار شــد ضمن 
گرامیداشــت یــاد شــهدای حادثه 
تروریســتی حرم شــاهچراغ گفت: 
هم بنده و هم آقای رخشــانی مهر از 
شــهرهای دور و مرزی آمدیم. من از 
مرز جنگی آمدم و تا سال ۶۷ چیزی 
از ایام نمانــده بود و هر هواپیمایی 
بمب اضافه می آورد روی این شــهر 
می ریخت. اینکه فردی از دور دست 

بیاید و در مســئولیتی قرار بگیرد از 
توفیقاتی اســت که فراهم شده، اگر 

قدر بدانیم.
وی افــزود: آقای خانمحمدی 
هم خدماتی در مناطق مســتعد ولی 
نیازمنــد کمک ارائــه داده و در آنجا 

حضور داشته است.
مــدارس ایران بر اســاس 
زیســت بوم مناطق ســاخته 

نمی شوند
وزیر آموزش و پرورش ضمن 
قدردانــی از جامعه خیرین و مدیران 
کل نوسازی مدارس گفت: امید است 
محکم بایســتیم و این بار را برداریم. 
مدارس ما مبتنی بر زیســت بوم مان 
ساخته نمی شــوند. باید به معماری 
بومی و زیست بوم مختص هر منطقه 

ای در ساخت مدارس توجه کرد.
وی افزود: از خیرین می خواهم 

خودشان بیایند مدارس را اداره کنند. 
خیرین بهتر از ما می توانند اداره کنند 
زیرا مدرسه را هم به بهترین وجه می 
سازند. شما خیرین پیشنهاد بدهید ما 
برای اجرایش کمک می کنیم. شــعار 
دولت هم مردمی ســازی است و چه 
بهتر که مدارس خیری در این ردیف 

قرار بگیرند.
نوری با بیان اینکه ســاماندهی 
اماک مازاد در حال انجام و معاونت 
حقوقی در تاش اســت تــا بتوانیم 
تهاترهایی داشــته باشیم عنوان کرد: 
امــاک مازاد شناســایی شــده اند. 
باید بتوانیم ۱۰ هــزار میلیارد تومان 
اماک مازاد را به فروش برســانیم تا 
بتوانیم به تعهدات خیرین برســیم. 
 تعهدات بســیاری نسبت به خیرین 

داریم.
حمیدرضا خانمحمدی در آیین 

معارفــه اش به عنــوان رئیس جدید 
سازمان نوســازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور که در کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانان برگزار 
شــد، با بیان اینکه اولین مدرسه را در 
سال ۷۲ در دوره دبیرستان و در دوره 
دانش آموزی در خوزستان ساختیم 
گفت: توفیق داشــتم که همواره در 
کنــار خیرین بودم و از جنس خیرین 
و خدمت کننده به خیرین هســتم و 
برای اولین بار اســت که شخصی از 
قشر خیرین این مسئولیت را برعهده 

می گیرد.
وی افــزود: آنچــه ســازمان 
نوســازی مدارس را بــه این نقطه 
رسانده حضور شــما خیرین است 
 و شــما بــرگ برنده این ســازمان 

هستید.
نوسازی،  ســازمان  سرپرست 

توســعه و تجهیز مدارس کشــور با 
اشــاره به اینکه در اثنــای برنامه ای 
هســتیم که وزارتخانــه تهیه کرده و 
باید آن را به نقطه مطلوب برســانیم 
اظهار کرد: توجه به عدالت آموزشی 
در همه عرصه ها و جوانب امر، بسیار 
مهم است. امور مربوط به خیرین باید 
سریعا انجام شــود. شفاف سازی و 
ایجاد سامانه ای که در اختیار خیرین 
باشــد و بتواننــد میزان پیشــرفت 
پروژه هایشــان را ببیننــد را مدنظر 

داریم.
از  حمایــت  داد:  ادامــه  وی 
طرح هــای دانش بنیــان و توجه به 
مدرســه به عنوان کانون پیشــرفت 
و تربیــت محلــه و روســتا نیز در 
دستورکار است. امید است با روحیه 
جهادی و تقویت آن در همکاران به 
نقاط عملکردی مطلوبی برسیم. طرح 

مدرسه یاری تا مراحلی پیش رفته و 
حضور در سازمان  نوسازی فرصتی 
اســت که بتوانیم آن را با ســرعت 

بیشتری جلو ببریم.
خانمحمدی با بیان اینکه یکی از 
مســائل ما این است که وقتی خیرین 
ما نقطــه ای را نقطه لازم التوجه می 
بیینند لازم اســت دولــت کاری را 
شــروع کند و خیریــن تمام کنند که 
موضوع با معاون اول رئیس جمهور 
مطرح شد و در دست پیگیری است 
گفت: خیرین، پیشــران امر مدرسه 

سازی هستند.

رئیس سازمان امور مالیاتی خبر داد؛

اعلام میزان مالیات خانه های لوکس تا ۲ ماه آینده

رئیس سازمان امور مالیاتی خبر داد؛

۱۰ هزار میلیارد تومان از املاک مازاد آموزش و پرورش در صف »فروش«

نگاه ژئوپلتیکی به روابط تجاری ایران و روسیه؛

صادرات صنعتی به روسیه ۳۰ درصد رشد کرد
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